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SOVA
SLAVNOSTISLAVNOSTI

Motivem ohňostroje se vracíme k Jílovským slavnostem. Letošní ročník byl ve znamení tří osmiček. Jednak píšeme leto-
počet 2008, jednak se slavnosti konaly již poosmé, jednak jsme si připomněli významný rok 1348, ve kterém se na listině 
krále Karla IV. poprvé objevila písemná zmínka tehdejšího názvu našeho města. Na oslavu této události jsme i letos zvolili 
pro hlavní sobotní program historické téma s rytíři a princeznami. Pokud byste si chtěli akci připomenout, na internetové 
adrese www.mujilove.cz (Fotogalerie – Jílovské slavnosti 2008) naleznete spoustu pěkných fotografi í.
Chceme touto cestou poděkovat všem, kteří jakkoliv pomohli s přípravou a provedením slavností. Všem sborům, klubům 
a spolkům, dobrovolníkům i profesionálům, jednotlivcům a kolektivům, lidem místním i z německé partnerské obce 
Rosenthal-Bielatal, pracovníkům města a jeho organizací a všem dalším.
Poděkování patří i vám, návštěvníkům a divákům, kteří jste se nenechali odradit nepříznivým počasím a svojí dobrou 
náladou jste dotvořili příjemnou atmosféru oslav.

Už nyní se vše připravuje pro nadcházející, devátý ročník slavností. Určitě se máte na co těšit. Rádi bychom je totiž udělali 
ve stylu country. Tak si začněte shánět kovbojský klobouk a za rok na shledanou.

pokračování na str. 3

Během zahajovacího koncertu 8. ročníku Jílovských slavností jsme předali ceny všem oceněným ve výtvarné, fotografi cké a literární soutěži. Výstava nejlepších prací 
je ke zhlédnutí i přečtení v 1. patře Jílovského zámku. Protože je jisté, že ne každý se do zámku může vypravit, nejlepší oceněné práce vám na pokračování představíme
v Jílovské sově. Začneme povídkou žákyně ZŠ Jílové Barbory Nesměrákové (* 1995).

Jílové, moje městoJílové, moje město
 O letních prázdninách jsem si pozvala sestřenici Zuzku ze Slovenska na návštěvu do Jílového. Zuzka přijela. Usedli jsme 
k počítači jako obvykle. A hrome! Někdo jde nahoru po schodech. Bohužel, je to můj tatínek, který je poněkud kritický k našemu 
chatování. Už je to tady! Posloucháme kázání, jak z nás nic nebude, když se budeme pořád válet u počítače. Kdybychom se prý raději 
vzdělávaly. Zkouším tedy kliknout na jeden odkaz, jenž má taťka v oblíbených položkách. Otevírá se nám stránka s informacemi
o historii našeho města Jílového.
 Začetli jsme se. Dozvídáme se o první doložené zmínce města Jílového. Pochází z listiny vydané 20. prosince 1348 v Drážďa-
nech na příkaz Karla IV. Latinsky psaný originál je uložen v archivu města Ústí nad Labem. V textu jsou zmíněna další tři místa v našem 
okolí, a to Stradov, Chuderov a Přestanov. 
 Druhý den se vydáváme na prohlídku města. „Co myslíš, Zuzko, kam se vydáme nejdřív?“ zeptala jsem se. 
 „Mohly bychom se podívat na Jílovský zámek,“ rozhodla sestřenka. Cestou k zámku jsme procházely kolem školní budovy na 
náměstí. Ukazovala jsem Zuzce, kam jsem chodila do školy. Zeptala se mě: „Co je to tam za sovu??“ a ukázala na znak našeho města, 
který je ztvárněný nad vchodem budovy. 
 „To je znak města Jílového,“ odpověděla jsem jí. 
 „Proč je znakem zrovna sova??“ tázala se opět sestřenka. 
 „Víš, Zuzi, původní název našeho města zněl Eulau, což znamená Údolí sov,“ vysvětlila jsem jí. Poté jsme se odebraly k Jílov-
skému zámku. Sestřenka si ho chvíli prohlížela zvenku. Pak jsem řekla: „Možná je otevřeno.“ Zkusila jsem vzít za kliku. A opravdu. Bylo. 
V zámku jsme potkaly Petru Nedvědovou. 
 „Ahoj, Péťo,“ pozdravila jsem ji. 
 „Ahoj,“ odpověděla mi.
 „Mohla bys nás provést zámkem?“ zeptala jsem se. 
 „Samozřejmě,“ usmála se. Nejprve jsme se podívaly na renesanční sklepy a poté jsme zhlédly zámecký park. Také jsme se 
dozvěděly, že kořeny Jílovského zámku sahají až hluboko do 14. století. V roce 1370 byl na místě původní tvrze vystavěn vodní hrad. 
 V 16. století byl přestavěn do renesanční podoby. Příkop tu však zůstal. Dnes zde nalezneme barokní most, dříve tu však byl 
most padací. Ve 30. letech 20. století vodní příkop i rybník zmizely. Na jejich místě se nyní nachází zámecký park. Po ukončení prohlíd-
ky si ještě Zuzka u Petry koupila turistickou známku, protože je sbírá a vydaly jsme se domů.
 Další den byla neděle. Dopoledne jsme se proto vydaly do barokního kostela Nejsvětější Trojice. Kostel byl postaven roku 
1682 a po požáru přestavěn. Po mši jsem Zuzce ukázala další školní budovu postavenou vedle kostela. Pak jsme se vrátily na oběd.
 Odpoledne nám taťka oznámil, že půjdeme na Sněžník. Po cestě jsem Zuzce vyprávěla, že část našeho města, ve kterém 
bydlím, se nazývá Kamenná. Dále jsou zde části Martiněves, Modrá a Kamenec. Než jsme dorazili na Děčínský Sněžník, vydali jsme 
se podívat na kapličku Panny Marie. Když jsme dorazili na Sněžník, koupili jsme si vstupenku na rozhlednu, která se tyčí na vrcholku 
našeho Sněžníku. Z výšky 723 m n.m. lze spatřit Milešovku, Bezděz, Ještěd, Krkonoše, pevnost Königstein a věže drážďanských koste-
lů. „Představ si, Zuzi, že po těchto schodech kdysi kráčel i slavný básník Jan Neruda. Svoje pocity ke zdejší krajině vylíčil v jednom ze 
svých fejetonů,“ vyprávěla jsem. Než jsme došli domů, byli jsme všichni vyčerpaní, ale večer se nám krásně usínalo.
 V pondělí při snídani se ode mě Zuzka dozvěděla, že v našem městě je ještě jedna školní budova. 
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Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA MĚSTAZ JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA MĚSTA
V úterý 9. září 2008 se konalo 18. zasedání Zastupitelstva města Jílového. Přítomno bylo 16 zastupitelů z celkového počtu 21 zastupitelů. 
Zastupitelstvo města projednalo:Zastupitelstvo města projednalo:
•   zápis z jednání kontrolního výboru zastupitelstva města
•   zápis z jednání fi nančního výboru zastupitelstva města
•   hospodaření města za I. pololetí roku 2008 (ke dni 30. 6. 2008 - celkové příjmy: 28.558.405 Kč, tj. 50,28 %, celkové výdaje: 23.533.321 Kč,           
    tj. 39,79 %)
•   postup projektu výstavby rodinných domů „RD Kamenná“ 
•   postup projektu „Revitalizace a regenerace centra města Jílového“
•   stanovisko Ministerstva životního prostředí k posouzení vlivů provedení záměru na životní prostředí k přeložce silnice I/13 Děčín – D8
•   dopis ministra životního prostředí ministrovi dopravy ve věci přeložky silnice I/13 Děčín – D8
•   postup projektu „Trio – setkávání, výměny a spolupráce měst Königstein, Jílové a Trmice“
•   havarijní stav hráze zámeckého jezírka
•   opravu vodovodního řadu v části Revoluční ulice, úpravu povrchu této části ulice
•   sběr přenosných baterií a injekčních stříkaček s jehlami v Jílovém
•   zkušební sběr bioodpadu v rodinných domech od září 2008
•   žádost Mateřské školy Jílové ze dne 3. 9. 2008 na změnu v rozpočtu školy na r. 2009
•   činnost Mikroregionu Labské skály a Místní akční skupiny Labské skály
•   odstávku dodávky pitné vody v Jílovém dne 23. 9. 2008 a příslušná opatření 
•   plnění zadaných úkolů
•   vjezd z komunikace č. I/13 na pozemek v k.ú. Jílové u Děčína přes pozemek města a studii odborné fi rmy k této záležitosti 
•   vyřazení 22 položek z majetku města
•   pořízení 4. změny Územního plánu sídelního útvaru Jílové na pozemek v Martiněvsi
•   úpravu usnesení ze 17. zasedání Zastupitelstva města Jílového konaného dne 24. 6. 2008 v záležitosti prodeje pozemků u domu
    na Horním Jílovém
•   záměry prodeje, prodej, směnu a převody pozemků ve vlastnictví města
•   revokaci usnesení z 9. zasedání zastupitelstva města o prodeji pozemku v k.ú. Jílové

Kompletní usnesení na www.mujilove.cz – Samospráva – Zastupitelstvo – Usnesení.Kompletní usnesení na www.mujilove.cz – Samospráva – Zastupitelstvo – Usnesení.

Na své 31. schůzi konané dne 15. září 2008 mimo jiné projednala:Na své 31. schůzi konané dne 15. září 2008 mimo jiné projednala:
•   návrh „Směrnice ke zpracování rozpočtu Města Jílového“
•   přípravu voleb do Zastupitelstva Ústeckého kraje a do Senátu Par-
lamentu ČR
•   změnu výše záloh na dodávky tepelné energie v roce 2008 s plat-
ností od 1. 9. do 31. 12. 2008 na 502 Kč/GJ
•   dopis občanů z Kamence k problematice místní komunikace a její 
údržby
•   možnost spolupráce s farmou Kamenec při úpravě cesty Kamenec 
– Sněžník
•   žádost občanů z bytu Nová 184 o výměnu oken za okna plastová 
na vlastní náklady 
•   rekonstrukci v bytě Mírové náměstí 156 
•   dopis občanky z Martiněvsi 
•   připravovanou výzvu Regionálního operačního programu
Severozápad
•   žádost firmy Ramex CZ, s.r.o., Krupka o uzavření smlouvy o smlou-
vě budoucí ke stavbě plynové přípojky pro objekt v Martiněvsi
•   bakalářskou práci posluchače ČVUT Praha „Optimalizace průtahu 
silnice I/13 ve městě Jílové“
•   vyúčtování finančního příspěvku z rozpočtu města od Sboru dob-
rovolných hasičů Jílové – Modrá 
•   odstávku vody v Jílovém dne 23. 9. 2008 
•   hodnotící zprávu o činnosti Mateřské školy Jílové za školní
rok 2007 – 2008   
•   změnu položek v rozpočtu MŠ Jílové na rok 2009 
•   smlouvu o provedení auditu za r. 2008 f. ADaKa, s.r.o., Ústí n. L.
•   smlouvy a dodatky ke smlouvám o nájmu hrobových míst
•   záležitosti nájmů pozemků ve vlastnictví města 
•   žádost občanů o prodloužení nadzemního vedení veřejného
osvětlení v lokalitě Sněžník 
•   stanovisko k e-mailovému dopisu redakce týdeníku Princip s člán-
kem od občana ze Sněžníku 

Na své 32. schůzi konané dne 6. října 2008 mimo jiné projednala:Na své 32. schůzi konané dne 6. října 2008 mimo jiné projednala:
•   dopis náměstka primátora města Děčína v záležitosti zubní poho-
tovosti v Děčíně
•   udělení licence Dopravnímu podniku města Děčína, a. s., na provo-
zování veřejné linkové osobní dopravy vnitrostátní na lince 512431 
Děčín – Sněžník 
•   havarijní stav přístavby školní budovy Mateřské školy Jílové, Javor-
ská 312 a činěných opatřeních
•   uzavření školní budovy Mateřské školy Jílové, Javorská 312 dne 
10. 10. 2008 z důvodu opravy plynového kotle a systému topení a 

opatřeních k řešení situace
•   zápis z jednání hlavní inventarizační komise města ze dne 3. 10. 
2008 a návrh na vyřazení 31 položek z majetku města
•   zápis o odevzdání a převzetí stavby „Objekt odběru povrchové 
vody v ř. km 9,980 – LB“ vypracovaný zhotovitelem Povodí Ohře, st. 
podnik, Chomutov dne 29. 9. 2008
•   informace z veřejného setkání s ministrem dopravy Ing. Alešem 
Řebíčkem, které se uskutečnilo dne 2. 10. 2008 na Střelnici v Děčíně
•   nabídku Městského divadla Děčín na zajištění autobusového svo-
zu na představení skupiny D1
•   účast jílovského sportovce na Mistrovství světa v běhu do vrchu 
veteránů dne 6. 9. 2008 na Dolní Moravě
•   program 19. zasedání Zastupitelstva města Jílového, které se usku-
teční dne 21. 10. 2008
•   směrnici ke zpracování rozpočtu města
•   smlouvu o dílo s f. Geodézie Sever, s. r. o., Ústí n. L. na akci „Histo-
rický majetek města Jílové“
•   záležitosti nájmů pozemků ve vlastnictví města 
•   smlouvu o nájmu hrobového místa na veřejném pohřebišti v Jílo-
vém
•   stanovisko města k výstavbě rodinného domu na pozemku v k. ú. 
Jílové u Děčína
•   termíny obřadních dnů v roce 2009
•   smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene s f. Telefó-
nica O2 Czech Republic, a. s., Praha o „Překládce podzemního zaříze-
ní Telefónica O2“ na pozemcích v k. ú. Jílové u Děčína
•   smlouvu o dílo s f. Severočeská stavební společnost s r. o., Děčín, 
na provedení sanačních prací části ochozu rozhledny Sněžník
•   odměnu pro místostarostu města dle předloženého návrhu
•   změnu prodejní ceny hasičského vozidla CAS 32 Tatra T 148
•   smlouvu o výkonu servisních prací s f. Jiří Viktora – AUDO VIKTO-
RIA, Děčín, na provádění oprav a údržby hasičského vozidla DA 8 / 
L1Z IVECO Daily
•   dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo s Děčínským stavebním podnikem, 
s. r. o., Děčín, na provedené vícepráce stavby „ZŠ v Jílovém – oprava 
sociálních zařízení v hlavní budově“
•   odměnu pro ředitelku Mateřské školy Jílové dle propozic minis-
terstva školství
•   změnu platového výměru pro ředitelku Základní školy Jílové dle 
předloženého návrhu
•   možnost vyřazení zametacího stroje zn. KIBO, zametacího vozidla 
zn. AVIA ČIVO, nákladního automobilu zn. LIAZ z majetku města a 
jejich následný odprodej

Kompletní usnesení na www.mujilove.cz – Samospráva – Rada – Usnesení.Kompletní usnesení na www.mujilove.cz – Samospráva – Rada – Usnesení.

O ČEM JEDNALA RADA MĚSTA JÍLOVÉHOO ČEM JEDNALA RADA MĚSTA JÍLOVÉHO
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 „Půjdeme se k ní podívat?“ zeptala se mě. 
 „No jistě, můžeme,“ zamumlala jsem s plnou pusou jídla. Vydaly jsme se tedy k hlavní školní budově, která byla postavena 
až v roce 1983 na sídlišti. Ukázala jsem sestřence, kde se vyučuje 5. - 9. ročník. Jakmile jsme došly domů a naobědvaly se, vydaly jsme 
se s rodiči na Javorský vrch. Jelikož už jsem na vrcholku byla, vím, že vrch měří 617 m n. m. a roste zde spousty chráněných rostlin. 
Cestou jsem Zuzce povídala: „Včetně Javorského vrchu a Sněžníku se v našem okolí vypíná několik dalších vrchů a to Výrovna, Holý 
vrch, Klobouk a Lotarův vrch, na kterém se odehrávaly bitvy mezi českým knížetem Soběslavem I. a německým císařem Lotarem. Naše 
město leží v turisticky vyhledávaném Českosaském Švýcarsku,“ zakončila jsem povídání o vrcholcích v našem okolí. Po krásném výletě 
jsme dorazily domů na večeři.
 Nastalo úterý, den kdy se musela Zuzka vrátit na Slovensko. 
 „Ty dny utekly jako voda. Velmi se mi tu líbilo,“ říkala sestřenka zklamaná, že už musí odjet. 
 „Hodně nového jsem se dozvěděla a poznala,“ oznamovala mi. 
 „Jsem ráda, že se ti tu líbilo. I já jsem se mnohé dozvěděla o mém městě,“ odpověděla jsem Zuzce. Po chvíli jsme se rozlou-
čily, sestřenka nasedla do auta a taťka ji odvezl na nádraží.
 Byla jsem opravdu velmi ráda, že jsem tak pěkně strávila prázdninové dny se sestřenkou.
 Dny byly krásné, zajímavé a poučné.
 Uvědomila jsem si, jaký poklad mám v mém městě. Jílové mám opravdu ráda a vždy zůstane mým městem. Pokaždé tu 
naleznu pěkné památky, krásnou přírodu a hlavně mi vždy bude připomínat mé dětství a roky školní docházky.

pokračování ze str. 1

Sportovní a rekreační areálSportovní a rekreační areál
Po několika letech jsme se vrátili k projektu sportovního a rekreačního areálu, který je plánován na rozhraní Kamenné a Martiněvsi, pod 
lokalitou výstavby nových rodinných domů (projekt „RD Kamenná“), na ploše vpravo podél ulice Nové (ve směru od sídliště dolů, do 
Martiněvsi).  Impulsem k oprášení projektu bylo schválení změny územního plánu našeho města. V rámci této změny se zmíněná plocha 
vyčlenila právě pro uvedený areál. V současnosti připravuje projektová kancelář podklady pro vydání územního rozhodnutí a stavebního 
povolení.
Studii areálu si můžete prohlédnout na úřední desce města nebo ve výkladu prodejny květin na sídlišti. Uvítali bychom Vaše připomínky a 
náměty k vystavené studii. Předat je můžete osobně nebo na uvedených kontaktech starostovi města (tel.: 412 557 722, e-mail: starosta@
mujilove.cz) nebo místostarostovi města (tel.: 412 557 723, e-mail: mst@mujilove.cz).
                                                    (mst)

V Ústeckém kraji zahajuje digitální pozemní televizní vysíláníV Ústeckém kraji zahajuje digitální pozemní televizní vysílání
V Ústeckém kraji začal přechod na digitální pozemní televizní vysílání. První změnu zaznamenali 6. října 2008 diváci v Ústeckém kraji při-
jímající analogový televizní signál z vysílače Buková hora. Svá místa si vyměnily programy ČT1 a ČT2 na kanálech 33. a 50. Program ČT2, 
nově vysílaný na 33. kanále, je od 6. 10. 2008 doplněn piktogramem čtyř obdélníků v rohu obrazovky, oznamujícím blízké vypnutí tohoto 
programu. Česká televize ukončí analogové vysílání programu ČT 2 v Ústeckém kraji ve čtvrtek 30. října 2008. 
K 30. říjnu 2008 bude z Bukové hory spuštěno vysílání DVB-T (Digital Video Broadcasting – Terrestrial), tedy pozemní televizní digitální 
vysílání, nabízející programy ČT1, ČT2, ČT24, ČT4 Sport a dále radiostanice sítě ČRO. Informace o časovém harmonogramu přechodu 
analogového televizního vysílání na DVB-T naleznete na internetových stránkách České televize (http://www.ceskatelevize.cz/specialy/
digict/kapitola61.htm).
Změny čekají také televizní diváky přijímající analogový televizní signál z vysílače Jedlová hora. Na den 3. listopadu je ohlášena záměna 
programů ČT 1 a ČT 2 na kanálech 52 a 35. Program ČT2 bude z Jedlové hory vysílán, opět s upozorněním na jeho brzké odpojení, na 52. 
kanálu, a to do do 29. listopadu 2008, kdy je ohlášeno jeho vypnutí. 
Digitální televizní pozemní vysílání je možné nově přijímat pomoci set-top-boxu nebo televizního přijímače s vestavěným digitálním tune-
rem. Diváci přijímající televizní signál ze satelitu nebo využívající nabídky některé z kabelových televizí, přechod z analogového televizního 
vysílání na digitální nepocítí. 
Důležité odkazy: 
Česká televize http://www.ceskatelevize.cz/specialy/digict/kapitola41.htm
DIGIZONE http://www.digizone.cz/
České Radiokomunikace a.s. http://www.radiokomunikace.cz/vysilaci-sluzby/digitalni-tv-vysilani.html
  
(převzato z internetových stránek Ústeckého kraje, www.kr-ustecky.cz, 7. 10. 2008)

Přerušení dodávky pitné vody 23. 9.Přerušení dodávky pitné vody 23. 9.
Jednou z podmínek výstavby nových rodinných domů v lokalitě Kamenná v Jílovém byla přeložka hlav-
ního zásobního vodovodního řadu LTH DN 300 z vodojemu Kamenná -  nový, který zásobuje téměř celé 
město Jílové. Vzhledem k tomu, že starý řad prochází územím, kde budou stát nové domky, muselo dojít
k jeho přeložení do veřejné komunikace. Nové potrubí je z tvárné litiny DN 300. Hlavním dodavatelem 
stavby je fi rma JOEL, s. r. o., Most. Před touto odstávkou zajistila společnost Severočeské vodovody a kana-
lizace, a. s., pokládku nového vodovodu, tlakovou zkoušku a ohlášení plánované odstávky vody se čtr-
náctidenním předstihem prostřednictvím veřejných médií (tisk, rozhlas) a formou SMS zpráv. Dne 23. 9. 
2008 pak provedla odstavení starého řadu, vlastní přepojení nového potrubí s následným napuštěním, 

tlakováním a především odvzdušněním a odkalením vodovodních řadů ve městě.
Náhradní zásobování pitnou vodou během odstávky zajišťovaly tři mobilní cisterny a jedna stacionární, která byla umístěna na náměstí.
Na fotografi i z blízkosti Nerudovy ulice je vidět jak nový řad, tak i pozůstatek starého potrubí.
Všem obyvatelům Jílového děkujeme za pochopení!                                                                                                                                                          (sčvk)
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UDÁLOSTI ZA ZÁŘÍ 2008 – JÍLOVÉ A OKOLÍUDÁLOSTI ZA ZÁŘÍ 2008 – JÍLOVÉ A OKOLÍ
Řidič nerespektoval soudní zákazŘidič nerespektoval soudní zákaz
Tří trestných činů se dopustil jednašedesátiletý muž z Jílového. Ten byl přistižen hlídkou policie při řízení vozidla Peugeot, které řídil i přes 
soudně vyslovený zákaz. U řidiče bylo dále zjištěno, že není držitelem řidičského oprávnění a vozidlo řídil pod vlivem alkoholu. Dechová 
zkouška prokázala 1,74 promile alkoholu v dechu. Za trestné činy hrozí podezřelému až jeden rok odnětí svobody. Policisté věc vedou ve 
zkráceném přípravném řízení.
Neuzamkl auto a byl vykradenNeuzamkl auto a byl vykraden
Neuzamčeného vozidla, které bylo zaparkováno v Jílovém na ulici Teplická, využil neznámý pachatel. Ten bez násilí do vozidla vnikl a 
odcizil zde majiteli osobní doklady a nářadí v celkové hodnotě 7.500.-- Kč. Pachateli za trestný čin krádeže hrozí až dvouletý trest odnětí 
svobody.
Odcizena čtyřkolka s přívěsným vozíkemOdcizena čtyřkolka s přívěsným vozíkem
Šedesát pět tisíc korun byla způsobena škoda majiteli, kterému z pozemku neznámý zloděj odcizil přívěsný vozík s naloženou čtyřkolkou. 
Pachatel dále majiteli prořezal pneumatiky na jeho vozidle Seat. Policisté po příjmu oznámení vyhlásili po odcizených věcech celostátní 
pátrání. Pachateli za trestný čin krádeže vloupáním hrozí až tříletý trest odnětí svobody.
                                                                                                                                                                          tiskový mluvčí OŘ PČR Děčín, nprap. Cvik Ladislav

Městská policie informujeMěstská policie informuje
Před několika týdny se na mne obrátil jeden občan s tím, že chtěl dořešit přestupek, který spáchal a nemohl se dovolat 
na Městskou policii Jílové (dále jen „MP“). Protože v čase jeho volání byla postavena služba MP, celou věc jsem pro-
věřil. K jeho i k mému údivu jsme zjistili, že tento občan skutečně volal, ale Policii ČR. Přitom na předvolánkách pro 
nepřítomného řidiče jsou obě naše telefonní čísla. Občan vše vysvětlil tak, že předvolánku zmuchlal a zahodil a tele-
fonní číslo má ze Zlatých stránek. Protože jsem tuto informaci obdržel již od více občanů našeho města a bohužel 
s obdobným závěrem, rozhodli jsme se pro potřeby občanů zavést od měsíce listopadu 2008 úřední hodinyúřední hodiny vždy
v pondělí a ve středuv pondělí a ve středu v rozmezí 10:00 – 12:00 hod. a 15:00 – 17:00 hod.10:00 – 12:00 hod. a 15:00 – 17:00 hod. Telefonní číslo na MP: 412 550 277 nebo mobil: MP: 412 550 277 nebo mobil:

602 109 927602 109 927. V době, kdy jsou strážníci v terénu, je pevná linka přesměrována na mobil na náklady města.
Dále bych uvedl, že strážníků MP je 5 a v tomto počtu není možné pokrýt 24 hodinové pokrytí služeb. Služby jsou postaveny tak, aby byla 
pokryta denní služba, takže dovolat přes den by se měl každý. Noční služby jsou plánovány převážně v pátek a sobotu a přes týden s ohle-
dem na situaci ve městě. 
V případě, že občan našeho města nutně potřebuje policii v nočních hodinách mimo víkend, měl by volat linku 158158. Tato linka by měla 
být používaná pouze pro krizové situace. Jinak lze volat obvodní oddělení PČR Děčín 412 530 065PČR Děčín 412 530 065. Toto číslo je také ve Zlatých stránkách. 
Pokud jsou strážníci MP ve službě, jsou o věci našimi kolegy vyrozuměni a mohou zasáhnout.  Linka 156 u Městské policie Jílové nefunguje! Linka 156 u Městské policie Jílové nefunguje! 
Pokud ji někdo použije, tak se dovolá na Městskou policii Děčín.
                                                              (MP)

HLEDÁ SE MAJITEL PSAHLEDÁ SE MAJITEL PSA

Dne 26. 9. 2008 byl v Jílovém naproti 
chatě Mír nalezen tento pes, kříženec, 
střední velikosti, který byl předán do 
útulku v Děčíně. Uvedený pes pochází 
nejspíš z Jílového nebo okolí. Pracovní-
ci útulku byli anonymně informováni, 
že se jmenuje Kim, je mu asi 11 let, žil

u domu na zahradě, je hodný, je zvyklý na granule a psí konzervy a že 
se nesnáší se psy, s fenami naopak ano. Budeme vděčni za informa-
ci o majiteli, který se chtěl patrně vyhnout fi nancování jeho pobytu
v útulku. 
Jakékoliv informace sdělte Městské policii Jílové, tel.: 602 109 927 
nebo Městskému úřadu Jílové, p. Drugová, tel.: 412 557 727, e-mail: 
odp@mujilove.cz.                                                                                       (DruP)

Prodáme štěňátka šarplanince s PP.  Prodáme štěňátka šarplanince s PP.  
Krásné, odvážné a obětavé plemeno pejs-
ka, které pochází z jugoslávských hor, kde 
je nezbytným pomocníkem pastevců ovcí 
při ochraně proti medvědům, vlkům a lum-
pům. Vhodný i pro rodinu s dětmi, máme 
to vyzkoušené! Výborní hlídači a obranáři i 
bez cvičení - velmi samostatní a nenároční. 
Úspěšní rodiče - výborný, CAC, res. CACIB, 
národní vítěz, DKK 0/0. Štěňata odčervená, očkovaná, k odběru ihned 
i s knihou o šarplanincích a kontaktech na klub. Super cena, při rych-
lém jednání sleva.
Více na http://claywood.spaces.live.com/. 
Tel.: 604 261 239

Šarplaninský pastevecký pesŠarplaninský pastevecký pes

NEBEZPEČNÝ POŽÁRNEBEZPEČNÝ POŽÁR
Dne 23. 9. 2008 v 15:16 hod. vyjel hasičský sbor města Jílového k již 28. události roku 2008 v kata-
stru našeho města. Jednalo se o pálení domovního odpadu (plastů, gum, atd.). V těsné blízkos-
ti ohniska požáru se nacházel rodinný dům a dřevěná kůlna. Bezprostředně tedy hrozilo rozšíře-
ní požáru na dané objekty. Požár byl zlikvidován po několika minutách. Po ukončení zásahu bylo 
místo události předáno Policii ČR a hlídce Městské policie Jílové. Ze strany původců požáru došlo
k porušení několika zákonů, mimo jiné zákona o odpadech a zákona o ochraně ovzduší. Výrazně 
byl rovněž porušen zákon č. 133/1985 Sb., o požární ochraně, § 17, kde jsou stanoveny povinnosti 
fyzických osob (odst. 1 - počínat si tak, aby nedocházelo ke vzniku požáru...) a také, co fyzická osoba 
nesmí (odst. 2 - provádět práce, které mohou vést ke vzniku požáru...).
                                                                                                            Pavel Mošner, velitel JSDHO Jílové - Modrá
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PODPISOVÉ ARCHYPODPISOVÉ ARCHY
Jednou z akcí pořádaných při příležitosti oslav 660. výročí od první písemné zmínky o našem městě je podpisová 
akce, při níž chceme posbírat podpisy 660 obyvatel města Jílového. Podpisovým archům předchází úvodní list opat-
řený následujícím textem: „Připojuji svůj podpis mezi 660 podpisů, které budou ve schránce s dalšími dokumenty 
uloženy pro budoucí generace dne 20. prosince 2008, 660 let poté, co král Karel IV. vydal památnou listinu, v níž bylo 
naše město poprvé písemně zmíněno.“ Máte-li zájem, můžete svůj podpis připojit k těm ostatním na následujících 
místech: kancelář referenta kultury na zámku, městská knihovna na zámku, podatelna městského úřadu.
                                                                                                                                                                                                                       (PeN)

Letošní hlavní turistická sezóna pro Jílovský zámek skončila. O tom, že byla úspěšná, nemůže být pochyb. Velké 
poděkování patří průvodcům, pro většinu z nich to byla první podobná zkušenost a všichni se báječně osvědčili! 
Takže poděkování patří Evě Poštové, Anně Bourové, Báře Procházkové, Janě Janoutové a Janu Pšeničkovi. Doufám, 
že i v příští sezóně věnují svůj čas Jílovskému zámku. A jak sezóna dopadla? Celkové tržby ze vstupného na prohlíd-
ky zámku činí 12 576,- Kč. Propagační materiál a turistické suvenýry přinesly do pokladny města 10 881,- Kč – a to 
jen na zámku. Materiál se prodává i v infocentru na Teplické ulici a na podatelně městského úřadu. Nejúspěšnějším 

měsícem byl červenec s celkovou tržbou přes 10 tisíc korun. Pro příští číslo Jílovské sovy připravujeme podrobný článek o zajímavostech 
letošní sezóny.
                                                                                                                                                                                                                                                                 (PeN)

HLAVNÍ TURISTICKÁ SEZÓNA JE ZA NÁMI!HLAVNÍ TURISTICKÁ SEZÓNA JE ZA NÁMI!

Svět na lžičkáchSvět na lžičkách
Do 27. listopadu potrvá ve vstupní hale Jílovského zámku výstava „Svět ve lžičkách.“ Přes 330 suvený-
rových, ale i jiných lžiček vystavují manželé Tesařovi z Jílového. Ti se přiznali, že lžičky sbírají přes 25 let. 
Mnohé si pořídili sami při svých cestách, další jim jako dárek dovezli ze svých dovolených přátelé. Jmenu-
je-li se výstava Svět ve lžičkách, pak to vůbec není míněno jako nadsázka, protože Tesařovi mají ve sbírce 
skutečně lžičky z celého světa. Výstavu pak doplnila ubrousky ze své sbírky Bára Nedvědová.
                                                                                                                                                                                                (PeN)

V tomto vydání završíme devatero návštěv ulic 
našeho města a dozvíme se něco zajímavého 
o další významné osobnosti, tentokrát popr-
vé o hudebním skladateli. Zavítáme totiž do 
Sukovy ulice, která vede od kamenného mostu 
přes Jílovský potok, podél tzv. „Rudého domu“, 
souběžně s železniční tratí, dozadu k rodinným 
domům a zahrádkám. (Pozn. red.) 

Sukova uliceSukova ulice
 „V krásné kotlině v středním Povltaví, nedaleko půvabných 
břehů potoka Mastníku, který se vlévá u Živohoště do Vltavy, 
leží vesnice Křečovice…“  Tak na vesničku středisko-
vou z oblíbeného Svěrákova fi lmu vzpomínal 
hudební skladatel Josef Suk.  Asi před sto pade-
sáti lety byl v Křečovicích řídícím učitelem a 
ředitelem kůru jeho otec Josef Suk. Říkejme mu 
starší. Přišel sem v devatenácti letech, půl stole-
tí vyučoval a ve vysokém věku 86 let tu zemřel. 
Jeho syn rovněž Josef Suk, mladší, se tu narodil
4. ledna 1874 a po otci zdědil muzikantskou 
krev. Osmiletý synek chtěl tatínka něčím
k svátku překvapit. Vzal housličky do ruky a
u kapelníka křečovické kapely se za čtrnáct 
dnů naučil hrát Skákal pes přes oves a Na tý 
louce zelený. 19. března na tatínkův a také svůj 
svátek náležitě vyšňořen vystoupil před tatín-
kem. Aby maminka nepřišla zkrátka tak k její-
mu svátku složil polku, pouze melodii, dopro-
vod mu napsal otec, a první Sukova skladba 
byla na světě. Tatínek se ho optal: „Chceš být 
muzikantem?“ Malý Jozífek mu odpověděl 

„Chci.“ „Tak tedy budeš.“ A byl. A jakým. Tatínek 
si ho vzal doparády a za tři roky byl přijat na 
Pražskou konzervatoř do třídy věhlasného uči-
tele houslí Antonína Bennewitze, začal studo-
vat i komponování a dostal se k nikomu men-
šímu než Antonínu Dvořákovi.
Jednou mladý Suk přinesl svému profesoro-
vi hotovou Serenádu pro smyčcový orchestr. 
Dvořák si ji prohlédl a zabručel:  „Nebude z vás 
nic. Píšete velké noty, šetřte papírem.“ Mladý kompo-
nista se zarazil a Dvořák pokračoval milejším 
tónem: “Ostatně, Händel psal také velké noty, a přec byl 
velkým skladatelem.“  Suk pochopil, že se Dvořáko-
vi nedostávají slova pochvaly. Za několik roků 
nato se konala svatba Josefa Suka s Otýlií Dvo-
řákovou, dcerou Antonína Dvořáka. Po svatbě 
se jim narodil syn Josef (již třetí nositel toho 
jména, ten se hudebníkem nestal, vystudoval 
zemědělské inženýrství). V 27 letech na srdeční 
chorobu zemřela Sukova žena Otýlie. Josef Suk 
se již podruhé neoženil a vychovával syna sám 
s pomocí hospodyně a chůvy Anny Němcové, 
poněvadž byl od roku 1891 až do roku 1933 
houslistou pověstného Českého kvarteta,
s kterým procestoval celý svět. Mimochodem 
víte, že Josef Suk je počítán mezi olympioni-
ky? Za svůj pochod V nový život získal nejvyšší 
cenu na X. olympijských hrách v Los Angeles
v r. 1932. 
Roku 1929 se inženýru Josefu Sukovi narodil 
vnuk Josef. Skladatel mu říkal Pepula. A ten 
podědil hudební nadání po dědečkovi skla-

dateli Josefu Sukovi i pradědovi Antonínu 
Dvořákovi a nesl dál tradici hudebního rodu. 
Josef Suk nejmladší šel v jejich šlépějích, vystu-
doval hru na housle na pražské konzervatoři 
a je dnes uznávaným houslovým virtuosem. 
Několikrát koncertoval i v přeplněném sále 
děčínského divadla.
Nakonec ještě jedna zajímavost. V Ústí nad 
Labem žil strýc Otýlie Dvořákové. Při návštěvě 
(1894) napsala domů v dopise mimo jiné: „Včera 
jsem byla se strýčkem na procházce. Viděla jsem mnoho z té 
krásné krajiny, která Ústí obklopuje. Je to opravdu překrásné. 
V létě zde musí být velice hezký pobyt. Také jsme včera šli do 
té milionové čtvrti (tak nazývají rezidence zdejších milio-
nářů) a opravdu tak krásné vily jsem tak hned neviděla“. 
Vzpomene si na americký pobyt s tatínkem a 
dopisuje. „Upomíná mně to na chicagské bulváry.“
Abychom se vyznali ve skladatelově rodu, 
srovnejme si všechny Josefy Suky:
•  Josef Suk (1827-1913) nejstarší, řídící učitel a 
regenschori v Křečovicích, skladatelův otec
• Josef Suk (1874-1935) prostřední, hudební 
skladatel a houslista Českého kvarteta
• Josef Suk mladší (*1901), skladatelův syn, 
zemědělský inženýr
•  Josef Suk nejmladší (*1929), syn Suka nehu-
debníka, skladatelův vnuk „Pepula“ a pravnuk 
Antonína Dvořáka, houslový virtuos. 

              
              (Pokračování příště)

O názvech ulic aneb Po kom se jmenují – IXO názvech ulic aneb Po kom se jmenují – IX
Bohuslav Ledl
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DVOJITÉ PODĚKOVÁNÍ ŠKOLCEDVOJITÉ PODĚKOVÁNÍ ŠKOLCE
Ráda bych touto cestou chtěla poděkovat milým, usměvavým paním učitelkám, konkrétně p. učitelce Anežce
Slapničkové a p. učitelce Lence Brandové za jejich krásný přístup k dětem. Zaměstnání, které dělají, pojali za

poslání, dělají ho s láskou, citem a porozuměním. Pod vedením se i z malých čertíků stávají andílci. Dále bych také 
chtěla poděkovat i ostatnímu personálu této školky, p. kuchařkám, p. uklizečkám pod vedením p. ředitelky Heleny 

Říhové za jejich práci, péči a lásku, kterou poskytují našim malým dětičkám.
Za sebe a ostatní rodiče, kteří se také připojují, s díky Janouchová

Vážená paní ředitelko i učitelky. Děkuji Vám všem za moc krásnou mateřskou školku a jsem velmi potěšená, že
mé dítě navštěvuje Vaši školku. Těším se na spolupráci s Vámi. Před tím, co děláte pro děti, smekám klobouk! 

Krista Ročková

ZAPIŠTE SI DO KALENDÁŘE!ZAPIŠTE SI DO KALENDÁŘE!
NA LISTOPAD PŘIPRAVUJEME:NA LISTOPAD PŘIPRAVUJEME:

• 9. 11. - Z pohádky do pohádky9. 11. - Z pohádky do pohádky (zábavné odpoledne na zámku)

• 14. 11. - Hubertská zábava 14. 11. - Hubertská zábava (pořádá Myslivecké sdružení Střela)

• 22. 11. - Odpoledne s Modravankou 22. 11. - Odpoledne s Modravankou (taneček pro seniory)

• 30. 11. - 1. adventní koncert30. 11. - 1. adventní koncert
(spojený s vernisáží výstavy o J. Ladovi)

               
                                                                                                                     (PeN)

Nenechte si ujít další taneček!

ODPOLEDNEODPOLEDNE
S MODRAVANKOUS MODRAVANKOU
sobota 22. 11. 2008, 15 – 19 hodin

VELKÝ SÁL JÍLOVSKÉHO ZÁMKU

 
 

Odpolední taneček pro všechny, kdo se umí dobře bavit, 
rád zpívá a tančí. Dechový orchestr Modravanka 

vám zahraje pěkně od podlahy!

vstupné: 20,- Kč předprodej, 30,- Kč na místěvstupné: 20,- Kč předprodej, 30,- Kč na místě
předprodej: lékárna, knihovna, zámekpředprodej: lékárna, knihovna, zámek

Haló, děti, pojďte si hrát!Haló, děti, pojďte si hrát!

Z POHÁDKY DO POHÁDKY
v neděli 9. listopadu 2008 v 15 hodin

prostory Jílovského zámku

 

Odpoledne plné her a zábavy
ve všech možných prostorách zámku. 

Odměna pro každého.
Děti se nejen pobaví, ale jistojistě i poučí! 

vstupné: 10,- Kčvstupné: 10,- Kč
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JÍLOVSKÉ HODYJÍLOVSKÉ HODY
Tak jako každý rok uspořádal Školní sportovní klub při ZŠ Jílové v rámci nedělního programu Jílovských 
slavností tradiční zábavný program pro děti předškolního a mladšího školního věku pod názvem „Jílovské 
hody“ v době od 14.00 hod. – 15.00 hod.

Děti s doprovodem rodičů, příbuzných a známých se hezky pobavily a hlavně si s chutí zaházely na deseti 
různých stanovištích. Na každém stanovišti si vybojovaly bonbón a po překonání všech si ještě na ruletě 
vytočily šťastné číslo balíčku věcných cen a lízátek. „Jílovské hody“ významně přispěly ke zdárnému průbě-
hu slavností a umožnily malým dětem prožít chvilku zábavy, radosti a štěstí. Akce se zúčastnilo 110 dětí.

ŠSK děkuje touto cestou paní Hryzlákové, Drozdové, Pallagiové, Králové a panu Žilíkovi a Chytrému za 
pomoc při zabezpečení této akce.

Mgr. Pavel Hryzlák, vedoucí ŠSK

V rámci sobotního programu Jílovských slavností (20. 9. 2008) uspořádal školní volejbalový oddíl a školní sportov-
ní klub bleskový volejbalový turnaj smíšených družstev. Pět zúčastněných družstev poměřilo své síly v tělocvičně 
základní školy na sídlišti, a to v době od 10.00 do 14.00 hod. Hrálo se systémem každý s každým na dva hrané 
sety do patnácti bodů. Po pěkných a vyrovnaných střetnutích se nakonec zaslouženým vítězem stalo družstvo 
z Děčína ve složení: Lenka Provazníková, Vít Anton, Jan Sahula. Vítězové, druzí a třetí obdrželi poháry, medaile, 
míče a věcné ceny, které obdrželi i ostatní účastníci. Celý turnaj proběhl v pěkné přátelské atmosféře a rozhodně 
přispěl k důstojnému průběhu slavností.
                                           Dagmar Králová (ZŠ ČMOS Jílové)
                                                                                                   Mgr. Pavel Hryzlák (ŠSK Jílové) 

VOLEJBALOVÝ TURNAJ SMÍŠENÝCH DRUŽSTEVVOLEJBALOVÝ TURNAJ SMÍŠENÝCH DRUŽSTEV

Jílovský BIKEBIATLON zalitý sluncemJílovský BIKEBIATLON zalitý sluncem
Poslední zářijová sobota byla v areálu chaty Mír vyhrazena již potřetí zajímavé sportovní akci, kterou byl Jílovský BIKEBIATLON. Oproti loň-
skému roku, kdy účastníky čekalo bláto, zima a déšť, letošní počasí se pořadatelům z Klubu biatlonu Jílové chtělo odvděčit, a tak kdo přijel 
do Jílového, strávil zde skutečně nádhernou slunečnou podzimní sobotu.
Jílovští jako již tradičně připravili náročnou terénní trať na kole, kterou většina účastníků musela absolvovat celkem třikrát, kdy po každém 
okruhu byla vložena střelecká položka ze závodní vzduchové pušky. Přestože akce byla spíše koncipována pro širokou veřejnost, největší 
obsazenost měli nakonec kategorie biatlonistů. V loňském roce, kdy byla zima a chlad, přijelo více sportovců z řad veřejnosti než letos, 
kdy nejspíše sportovci dali přednost rodinným výletům a akcím v krásném podzimním počasí. Ale i přes tuto skutečnost se akce konala a 
dopadla zdárně. Navíc letos poprvé se představila i soutěž sponzorských týmů, která sklidila velký ohlas. V této soutěži zvítězil tým Sunny 
Sky Fitness Děčín, před Plastonem Šluknov a SCA Jílové. V open kategorii mužů zvítězil Petr Zaoral z SNS Smržovka MTBO, v open ženách 
Magda Myšičková z Sixnumbers Nový Bor. V kategorii mužů biatlonistů získal vítězství Dušan Stínil z DDM Děčín a mezi ženami vybojovala 
vítězství pro domácí pořadatele z KB Jílové Anna Vlčková.
Po závěrečném vyhlašování a předaní pohárů a cen proběhl na závodišti malý zahradní raut, kterým chtěli pořadatelé poděkavat jak svým 
sponzorům, tak i svým závodníkům, trenérům, rodičům a dalším kamarádům, kteří se pravidelně podílejí na činnosti klubu a organizaci 
sportovních podniků.                                                              
                                                                                                                                                                                                     Luboš Přibyl (KB Jílové, 602 951 779)



Životní jubilea
V tomto měsíci se dožívají významných 
životních výročí (65, 70, 75, 80, 81, 82  let a 
výše) někteří občané Jílového. I my se při-
pojujeme se symbolickou kytičkou k ostat-
ním gratulantům.

ŘÍJEN
Bálek Václav  Martiněves
Branda Karel  Kamenná
Brunovská Jaroslava Kamenná
Doubková Květoslava Jílové
Fratinová Agnesa  Jílové
Jaroš František  Martiněves
Junge Petr  Jílové
Lukešová Milena  Kamenná
Nekvasil Milan  Jílové
Pinkavová Anna  Martiněves
Procházková Anna  Jílové
Stachovič Viktor  Kamenná
Straková Miloslava  Kamenná
Suchan Jaroslav  Kamenná
Svobodová Ludmila Kamenná
Šindelářová Jaroslava Jílové

Vzpomínáme

Měsíčník Jílovská sova vydává Město Jílové. Registrováno pod č. MK ČR E 12236. Adresa redakce: Městský úřad, Mírové náměstí 280, 407 01 Jílové, okres Děčín, 
telefon: 412 557 711, fax: 412 550 203, e-mail:  mst@mujilove.cz, http//www.mujilove.cz. Redakční rada ve složení: šéfredaktor, Mgr. Václav Zibner, 
Věra Kozemčáková, Petra Nedvědová. Vychází v počtu 1.000 výtisků. Sazba a tisk PC Grafi k s.r.o., Javorská 219, 407 01 Jílové. PŘÍŠTÍ ČÍSLO JÍLOVSKÉ SOVY VYJDE 21. 11. 2008.
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Dne 17. října 2008 to bylo 7 let, kdy nás navždy opustila 
naše milovaná maminka, dcera, sestra, babička, teta 
paní Lenka Vlčková – Maříková.
S láskou vzpomíná celá rodina
„Kdo byl milován, nebude nikdy zapomenut!“

Dne 2. října uplynuly tři smutné roky od chvíle, kdy nás 
navždy opustil pan Otakar Svatoš z Horního Jílového.
Stále vzpomínají manželka, syn a dcera s rodinami

Dne 11. října uplynul smutný půlrok od úmrtí pana
Emila Berana z Jílového.
Stále vzpomíná družka Hedvika a rodina Beranova

PRODÁMPRODÁM
nepoužitou multifunkční tepelnou pánev MP-

3000. Pánev má připojení do elektrické zásuvky, 
skleněnou poklici. Vhodná i pro přípravu dietních 

jídel. Je vzáruce, cena dohodou. Bližší
informace na tel.: 776 706 105776 706 105.

PODĚKOVÁNÍPODĚKOVÁNÍ
Chceme tímto poděkovat městu za spolupráci při úpravě odvodnění příkopu kolem našeho domu.

           manželé Vrátných, Jílové

HLEDÁME VÝMĚNU BYTUHLEDÁME VÝMĚNU BYTU:
1 + 1 v domě v majetku města

(2.patro) za 1 + 1 v přízemí
nebo v domě s výtahem,

vše v Jílovém.
Tel.: 412 557 723Tel.: 412 557 723

(místostarosta města)(místostarosta města)
nebo 728 583 375nebo 728 583 375

(stávající nájemník).(stávající nájemník).

JÍLOVSKÝ SPORTOVEC NA MISTROVSTVÍ SVĚTAJÍLOVSKÝ SPORTOVEC NA MISTROVSTVÍ SVĚTA
Příznivci jílovského sportu jistě dobře znají jméno pana Daniela Málka (roč. nar. 1934). Pravi-
delně se účastní řady významných závodů po celé republice, kde hájí barvy lyžařského oddí-
lu Jílové. Za zmínku stojí každoroční běh do vrchu na Sněžník, pražský 1/2 Hervis Maraton, 
povrlský Mosazný muž či letošní premiéra na „Děčínském“ Železném knedlíku v Děčíně (viz 
fotografi e). Svým elánem a výkony by hravě strčil do kapsy nejednoho mladíka.
Odměnou mu jistě bylo pozvání na Mistrovství světa v běhu do vrchu veteránů, které se kona-
lo 6. září 2008 na Dolní Moravě. V naší republice se tato významná akce konala poprvé, hlav-
ním pořadatelem byl ISCAREX TEAM Česká Třebová. Na startovní listině se sešlo celkem 619 
závodníků starších 35 let z 27 států z celého světa. Pro zajímavost 
dodám, že nejstaršímu účastníkovi bylo 85 let, nejstarší účastnici 

81 let. Na běžce do 55 let věku čekala trať o délce 11,3 km, na běžce dalších kategorií pak trať o 
délce 9,9 km s převýšením 650 metrů, cíl byl pro všechny nedaleko vrcholu Kralického Sněžníku. 
Běželo se po lesních a polních cestách, druhá polovina trasy pak vedla velmi neschůdným, kame-
nitým terénem. Posledních několik set metrů před cílem museli závodníci zdolávat většinou po 
čtyřech. 
Pan Málek vzpomíná, že ta poslední část byla úplně stejná jako kamenná pole na jílovském Holém 
vrchu nedaleko Kamence. Řada běžců v těchto místech závod vzdala. Už jen pohled nahoru byl 
prý hrozný. „Bylo nepříjemné, že pořadatelé do těchto míst neumístili ani žádné občerstvovací 
místo. K našemu překvapení nám úžasně pomohli turisté a diváci, kteří nám okamžitě nabídli 
jídlo a především pití ze svých zásob. Tenhle zážitek se nedá popsat.“ Když pak proběhl velkou 
nafukovací cílovou podkovou, připadal si jako v nebi. Jednak byl neskonale šťastný, že to dokázal, 
jednak se mu naskytl nádherný rozhled do okolní krajiny. I přes značnou únavu se na té krásné 
vyhlídce zdržel a obdivoval kouzelný výhled.
„Byl to závod silné vůle. Nebylo žádné místo, kde by si mohl běžec alespoň trochu odpočinout 
nebo zmírnit tempo. V jednom úseku jsme probíhali přes stavbu nové, široké sjezdovky. Každých dvacet metrů byly přes ces-
tu zářezy od bagru, příkopy. Mladší závodníci je dokázali přeskočit, my starší jsme jimi museli proběhnout, hluboké výkopy 
jsme museli prolézat dolů a nahoru. Věřím, že mi pomohlo i moje neobvyklé startovní číslo … 111. S těmi třemi jedničkami 
bych to prostě nedokázal zabalit.“
Přes všechny útrapy a náročnost závodu to byl pro pana Málka veliký zážitek. Velkolepý zahajovací i závěrečný ceremoniál
s řadou předních umělců, úžasná sportovní a přátelská atmosféra doplněná příjemným, letním počasím. Obrázek, který se dá 
jen těžko popsat, který se prostě musí zažít. 
Pan Málek by chtěl poděkovat všem, kteří mu k účasti na této nevídané akci pomohli, své rodině, přátelům, kolegům z mateř-
ského oddílu, městu. Také by chtěl alespoň symbolicky poděkovat všem, kteří mu pomohli překonat útrapy po příjezdu do 
České Třebové. Naše dráhy se totiž opět předvedly a vlak dorazil s několikahodinovým zpožděním. Ochotní lidé si pak pana 
Málka „předávali“ a spolehlivě jej dopravili do 60 kilometrů vzdáleného sportovního areálu. 
Přejeme panu Málkovi hodně zdraví a spoustu úspěšných startů, které dopadnou vždy alespoň na tři jedničky!
                                                             (mst)
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